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Souhrn událostí v Sýrii a na Blízkém východě k 15.
lednu 2023
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Přehled zpráv uplynulého dne o klíčových událostech na

Blízkém východě a v severní Africe: Sýrie, Izrael, Turecko,

Írán, Irák, Jemen, Egypt a Saúdská Arábie.

Zprávy ze světových zpravodajských kanálů, arabských a

západních zdrojů, včetně uživatelů sociálních sítí. Recenze

obsahují vojenské mapy, fotografie a videa

nejvýznamnějších událostí.

SÝRIE

Íránský ministr zahraničí Hossein Amir Abdollahian a jeho syrský

protějšek Faisal Mikdad jednali o bilaterálních a regionálních

otázkách, včetně příprav na návštěvu íránského prezidenta Ebrahima

https://anna-news.info/svodka-sobytij-v-sirii-i-na-blizhnem-vostoke-za-15-yanvarya-2023-g/
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Raisiho v Damašku.

S poukazem na ekonomické příležitosti obou zemí Amir Abdollahian

poznamenal, že tato návštěva poskytne příležitost k rozvoji

spolupráce mezi soukromým a veřejným sektorem ve společných

ekonomických a obchodních oblastech a finalizace a podepsání

komplexního dokumentu může objasnit horizont dlouhodobá

spolupráce mezi oběma zeměmi v různých oblastech.íránská tisková

agentura IRNA.

Politické vztahy mezi Íránem a Sýrií označil ministr za vynikající s

tím, že na potřebnou úroveň by se měly dostat i obchodní a

ekonomické vazby na základě schopností obou zemí.

K tomu je nutné rozvíjet spolupráci mezi soukromými a vládními

společnostmi obou zemí. Syrský ministr zahraničí rovněž vyzval k

pokračující konzultaci mezi ministerstvy zahraničí obou zemí.

Írán omezuje dodávky levné ropy do Sýrie zdvojnásobením ceny pro

Damašek, uvádí Wall Street Journal s odvoláním na zdroje

obeznámené se situací.

Teherán také požádal Damašek, aby zaplatil za ropu předem, a

odmítl nové žádosti o úvěrové dodávky, uvedly zdroje.

"Íránští představitelé v posledních týdnech řekli svým syrským

protějškům, že nyní budou muset platit více za dodatečné dodávky

ropy, protože zimní poptávka vrcholí, a zdvojnásobí cenu na tržní

cenu více než 70 dolarů za barel," uvedly zdroje obeznámené se

situací. Informovaly o tom v neděli noviny.

Kromě toho publikace citovala zástupce Svazu vývozců ropy, plynu a

petrochemických produktů v Teheránu Hamida Hosseiniho, který

řekl, že Írán samotný je nyní „pod tlakem“ a že „není důvod prodávat

Sýrii za nízké ceny“. ."
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V prosinci 2022 syrské úřady dočasně oznámily čtyřdenní pracovní

týden ve vládních úřadech uprostřed akutního nedostatku paliva

kvůli sankcím a znehodnocení místní měny.

Sýrie spotřebuje asi 100 000 barelů ropy denně, ale produkuje jen 24

000 barelů ropy. Mnohá   z ložisek byla buď zničena, nebo jsou mimo

kontrolu vlády země, a kvůli západním sankcím uvaleným na zemi je

dodávka ropy a ropných produktů do země extrémně obtížná.

Při minometném útoku teroristů v provincii Latakia zahynuli tři

syrští vojáci. Novinářům to v neděli oznámil zástupce šéfa Ruského

střediska pro usmíření válčících stran v Sýrii generálmajor Oleg

Jegorov.

"V provincii Latakia byli v důsledku minometného útoku teroristů z

oblasti Barza-Takhtani na pozice vládních sil v oblasti osady

Nakhshebba zabiti tři syrští vojáci," řekl Jegorov.

Podle něj bylo také za uplynulý den v deeskalační zóně Idlibu

zaznamenáno jedno ostřelování z pozic teroristické skupiny Džabhat

al-Nusra (činnost je na území Ruské federace zakázána).

IZRAEL

Projekt reformy soudnictví navržený novým izraelským kabinetem

vedeným Benjaminem Netanjahuem způsobuje zvýšené napětí v

izraelské společnosti a představuje riziko ústavní krize. Uvedl to v

neděli prezident židovského státu Jicchak Herzog a zdůraznil, že se

ze všech sil snaží této krizi zabránit.

„Jsme v sevření hlubokého rozdělení, které rozděluje naši zemi na

kusy. Tento konflikt mě hluboce znepokojuje, stejně jako mnohé v

Izraeli a v diaspoře. Základy izraelské demokracie, včetně soudnictví,

jsou posvátné a musíme je důrazně chránit, a to i během zásadních

sporů a debat o vztazích mezi různými složkami vlády,“ uvedl

izraelský prezident v prohlášení zveřejněném jeho úřadem.
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Jak Duke zdůraznil, stejně respektuje všechny strany sporu, včetně

demonstrantů protestujících v ulicích proti vládě. Prezident

poznamenal, že „oceňuje zapojení společnosti do této důležité

debaty“. „Respektuji kritiku namířenou proti mé osobě, ale právě teď

se soustředím na dvě klíčové role, které, jak věřím, musím v tuto

chvíli sehrát jako prezident: zabránit historické ústavní krizi a

zastavit rostoucí rozdělení uvnitř našeho národa,“ řekl.

Hlava státu si je jistá, že jeho úřad zůstává téměř jedinou platformou

v zemi, která si nyní zachovává důvěru všech zúčastněných stran

sporů o reformu soudnictví. „Během minulého týdne jsem věnoval

veškerý svůj pracovní čas, s využitím všech prostředků, neustálému

úsilí [navázání dialogu] se všemi zainteresovanými stranami, s cílem

vytvořit diskuzi a dialog se širokým záběrem, pozorným a

respektujícím přístupem, což doufám přinese výsledky.“ dodal Duke.

„Máme silný a rozmanitý stát a společnost, která v minulosti

překonala mnoho výzev. Slibuji, že budu nadále pracovat ze všech sil

a doufám, že i z této těžké krize najdeme správnou cestu,“ uzavřel.

Začátkem ledna začaly protesty Netanjahuových odpůrců nabírat na

obrátkách v souvislosti s projektem reformy soudnictví, který

předložil nový šéf ministerstva spravedlnosti Yariv Levin.

Navrhovaná reforma mimo jiné zahrnuje omezení pravomocí

izraelského Nejvyššího soudního dvora nad zákony a vládními

rozhodnutími a také poskytnutí vládní kontroly nad výběrem soudců.

Tyto plány okamžitě vyvolaly prudké protesty opozice. Odpůrci

reformy trvají na tom, že tak, jak je prezentována, podkopává

demokratické základy státu. 7. ledna uspořádali odpůrci nového

kabinetu ministrů první masové shromáždění v centru Tel Avivu, na

kterém se podle organizátorů sešlo 10 000 účastníků.

Vůdce velkého opozičního bloku State Camp, bývalý ministr obrany

Benny Gantz, vyzval odpůrce reformy, aby pokračovali v masových

protestech. Zároveň vyjádřil názor, že v izraelské společnosti „se již

schyluje k bratrovražedné válce“ a položil odpovědnost za možnou
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eskalaci konfliktu na Netanjahua. Na oplátku uvedl, že nová vláda

vznikla na základě výsledků demokratických voleb a bude i přes

konfrontační rétoriku opozice pokračovat v realizaci programu, pro

který voliči hlasovali.

V sobotu večer uspořádala opozice po celé zemi novou sérii

shromáždění. Tentokrát se na největší akci v Tel Avivu podle

organizátorů sešlo asi 100 000 účastníků. Menší protesty se konaly

také v Jeruzalémě a Haifě. 

Watch Video At: https://youtu.be/TQvw09RIw2k

Strana Likud se snaží odvolat předsedkyni Nejvyššího soudu Esther

Hayutovou, která brání realizaci reformy soudnictví. Informuje o

tom Detail.

Člen Likud Knesset Revital Gottlieb poslal dopis ministru

spravedlnosti Yarivu Levinovi, v němž uvedl, že hlavní soudkyně

Esther Hayut se na její pozici nehodí. Hayut se podle ní na svou

pozici nehodí kvůli porušení soudcovské etiky.

Pokus o odvolání předsedy Nejvyššího soudu z funkce je spojen s

ostrou kritikou Esther Hayutové reformy soudnictví, kterou navrhl

Levin.

https://youtu.be/TQvw09RIw2k
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Gottlieb prohlásil: "Odvaha hlavního soudce přesáhla všechny meze."

Obvinila Hayuta ze zastrašování lidí a uvádění chybných faktů.

„Prezidentka se dostala do situace střetu zájmů, pokud jde o její

schopnost vyřizovat nároky související s činností vlády a

zákonodárného sboru. Prezident také vzkázal soudcům Nejvyššího

soudu, kteří mohou ovlivnit jejich rozhodování o žalobách v otázce

reformy soudnictví,“ uzavřel poslanec.

Likud se domnívá, že Hayutovo chování „poškodilo důvěru veřejnosti

a otřáslo pozicí Nejvyššího soudu“.

Poslankyně vyzvala ministryni spravedlnosti, aby podala na Hayut

stížnost ke kárnému soudu a požádala o její odvolání z funkce

předsedkyně Nejvyššího soudu.

Dan Netanjahu, bratranec premiéra Benjamina Netanjahua,

vystoupil včera večer na protivládní demonstraci na náměstí Habima

v Tel Avivu. Zdůrazňuje důležitost tří složek vlády a řekl, že bez nich

Izrael přestává být demokracií. Uvedl, že takzvaná zrušovací

klauzule, která by zákonodárcům umožnila přehlasovat rozhodnutí

Nejvyššího soudu, by ukončila soud a důvěru veřejnosti v justici.

Poznamenal, že plány vlády nakonec umožní vládě prohlásit opoziční

politické strany za nezákonné.

„Můj bratranec Netanjahu. Potkali jsme se při uctění památky mé

matky, bývalé soudkyně Nejvyššího soudu. Pak jste vyjádřil svůj

obdiv mé matce... vzoru a příkladu pro právnickou komunitu a celý

lid Izraele, “řekl.

"Soudnictví je nezávislé a nemělo by se podřizovat vůli společnosti,"

dodal.

Opozice, povzbuzená včerejším úspěchem na náměstí Habima, kdy

se v dešti sešlo asi 80 000 lidí, se snaží využít moment síly a rozšířit

protesty proti právní reformě.
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Jeden z předních poslanců MERETZ, Yair Golan, dnes řekl, že další

fází kampaně proti reformě budou stávky. V neděli řekl Ynetu, že

občanům, kteří nejsou připraveni se smířit s tím, že se jednoho rána

bez demokracie probudí, zůstávají dva legitimní nástroje boje –

demonstrace a stávky.

Politik uvedl, že opozice hodlá „paralyzovat ekonomiku země

prostřednictvím stávek, dokud si špatná vláda neuvědomí, že lidé se

demokracie nevzdají“. Podle Yaira Golana „Netanjahuův destruktivní

gang nepochopí vážnost [opozičních] záměrů, dokud nebude

ochromen ekonomický život, dokud služby nepřestanou a silnice

nebudou zablokovány.“

Yair Golan prohrál loňské volby předsedou Merecu a nyní se po

protestech ukázal jako jedna z nejviditelnějších postav opozice.

Zatímco vítězný Zaava Gallon není vidět ani slyšet.

Opoziční vůdce Yair Lapid podpořil návrh bývalého prezidenta

Reuvena Rivlina uspořádat referendum o článcích Netanjahuovy

právní reformy. „Říkáte, že lidé jsou s vámi? Pak uspořádejme

referendum,“ řekl v rozhovoru pro Ynet.

Prezident Herzog se v minulých dnech setkal s premiérem

Netanjahuem, hlavním soudcem Hayutem a ministrem spravedlnosti

Levinem, aby přivedli strany ke kompromisu a zabránili rozkolu v

izraelské společnosti. Silný odpor části společnosti vůči právní

reformě byl vyjádřen včera na demonstraci v Tel Avivu s 80 000

lidmi.

Prezident minulý týden řekl, že nedovolí, aby byly poškozovány

hodnoty obsažené v izraelské deklaraci nezávislosti.

V nejbližších dnech se má uskutečnit schůzka mezi hlavní soudkyní

Esther Hayutovou a ministrem spravedlnosti Levinem. Pozorovatelé

se domnívají, že toto setkání inicioval a zorganizoval prezident

Herzog.
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Tento týden se konflikt mezi vládou a Nejvyšším soudním dvorem

zvedne na novou úroveň, pokud soud zruší jmenování Aryeh Deriho

ministrem. Politický pozorovatel Channel 12 věří, že se tak stane:

soudci mu zakážou být ministrem, protože jmenovat na tento post

suspendovaného politika považuje za nevhodné.

Vláda na to zareaguje urychlením přijetí zákona o zrušení „ilat a-

swirut“ – možnosti zrušit vládní rozhodnutí, která „jdou nad rámec

rozumu“. Předpokládá se, že Yariv Levin se pokusí schválit tento

zákon do měsíce a půl a poté vrátit Aryeh Deri do vlády. Existuje

další záložní možnost: jmenovat Deriho „předsedou vlády směny“.

Tato improvizovaná pozice se objevila v politické sadě po vládě

Netanjahua-Gantze. Na rozdíl od ministerské funkce nemůže vrchní

soud toto jmenování zrušit.

Petici proti jmenování Deriho ministrem podalo Hnutí za kvalitu

moci a řada dalších organizací a jednotlivců. Na posledním zasedání

Nejvyššího soudu byli soudci skeptičtí k argumentům Deriho

právníků, kteří tvrdili, že soud nemá právo zasahovat do záležitostí

vlády. Netanjahuův argument, že Deri je zkušený a rozumný politik,

kterého vláda potřebuje, také pravděpodobně neobstojí.

Netanjahu řekl, že „miliony Izraelců hlasovaly pro reformu

soudnictví“.

Premiér Benjamin Netanjahu v neděli na začátku schůze kabinetu

zmínil včerejší masovou demonstraci proti reformě soudnictví:

„Miliony Izraelců hlasovaly pro reformu soudnictví. Jsem

přesvědčen, že po jeho projednání v Ústavní komisi dotáhneme do

konce zákon, který napraví, co je potřeba.“

Netanjahu také dodal: „Asi před dvěma měsíci byla v Izraeli obrovská

demonstrace – matka všech demonstrací. Ve volbách přišly a volily

miliony lidí. Jednou z ústředních otázek, pro kterou hlasovali, byla

reforma soudnictví.
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Vláda dnes navíc schválila převedení útvaru externích programů na

ministerstvu školství pod gesci Aviho Maoze, jak bylo dohodnuto v

koaličních dohodách a navzdory široké veřejné kritice.

Bývalý ministr školství Yifat Shasha Biton po rozhodnutí řekl: „V

reformované zemi je muž, který nenávidí svou víru, muž, který svým

hlasem řekl, že úlohou ženy je zůstat doma, muž, který prosazuje

politiku polarizace, diskriminace a nenávisti, by neměl být vedoucím

útvaru, který řídí externí programy ve vzdělávání. Netanjahu

likviduje ministerstvo školství, stejně jako likviduje izraelskou

společnost jako celek.

Míra inflace v Izraeli na konci roku 2022 dosáhla nejvyšší úrovně za

posledních 20 let. Informoval o tom v neděli list Yedioth Ahronoth.

Podle izraelského Ústředního statistického úřadu vzrostl na konci

loňského roku – od října do prosince – index spotřebitelských cen o

0,3 %. Meziroční inflace v roce 2022 činila podle statistického

přehledu 5,3 %.

Podle Yediotha Ahronotha je to nejvyšší číslo od roku 2002. Tehdy

byla roční inflace 6,3 % a od té doby nikdy nepřekročila hranici 3,9

%.

Každý pátý obyvatel Izraele vydělával v roce 2021 méně než 400

dolarů měsíčně, proto žil pod hranicí chudoby. Dnes se ponurá

situace začala měnit. Tento závěr učinili experti Národního institutu

pojištění (NII).

Podle výzkumu izraelských sociologů The Jerusalem Post

poznamenává, že v roce 2021 asi 26 % rodin v zemi kvůli vysokým

nákladům nemohlo pokrýt všechny měsíční výdaje na sociální

programy. 10,6 % populace přitom odmítlo lékařské ošetření z

důvodu úspory peněz a 6,9 % zůstalo bez nákupu léků na předpis.
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Zpráva NII také říká, že dvouletý Izrael by mohl být hodnocen jako

druhý s nejvyšší mírou chudoby v rozvojovém světě, druhý za

Kostarikou.

Podle posledních průzkumů provedených Národním institutem

pojištění se téměř třetina všech izraelských žen a mužů (30,6 % a

27,4 %) považuje za chudé.

Navzdory takto chmurným statistikám je v židovském státě po

skončení pandemie koronaviru patrný trend k jasnému zlepšení

ekonomické situace – míra nezaměstnanosti se snížila, reálné mzdy

vzrostly.

„Tato zlepšení částečně souvisí s kompetentní státní finanční

podporou chudým, kterou úřady poskytují během pandemie. Dobře

funguje i systém sociálního zabezpečení přizpůsobený potřebám

obyvatel,“ uvádí zpráva. V čele tamní vlády navíc stál Benjamin

Netanjahu, který Izraelcům slibuje mír, spravedlnost a prosperitu.

Jeden Palestinec byl v neděli zabit v důsledku střelby zahájené

izraelskými bezpečnostními silami východně od města Ramalláh,

hlavního města Západního břehu Jordánu. Oznámilo to palestinské

ministerstvo zdravotnictví na Facebooku (zakázaný v Ruské federaci,

vlastněný korporací Meta, která je v Ruské federaci uznávána jako

extremistická).

Podle tiskové agentury Wafa Palestinec u vjezdu do vesnice Silvad

vstoupil do slovní potyčky s izraelskou armádou, po které na něj ta

střílela.

Podle ministerstva zdravotnictví se od začátku roku „počet obětí

izraelské agrese zvýšil na 12, včetně tří nezletilých“. V roce 2022 bylo

podle agentury při střetech s Izraelci zabito 224 Arabů. 
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Watch Video At: https://youtu.be/BdprX-9s3Eg

Jeden z vysokých členů Hamasu, Abdel Rahman Shadid, vyhrožoval

Izraeli kvůli nové politice ministra národní bezpečnosti Itamara Ben-

Gvira vůči teroristům vězněným ve věznicích.

Prohlásil: "My v hnutí Hamás nerozlišujeme mezi jednou

sionistickou vládou a druhou, protože mezi námi existuje shoda

ohledně jejich zločinu proti Palestincům."

Je ostražitý vůči nové politice ministra národní bezpečnosti Itamara

Ben-Gvira ohledně teroristických vězňů. Podle něj „bude sionistická

vláda zodpovědná za hrozby Ben-Gvira vůči palestinským vězňům“.

Je si jistý, že Ben-Gvir nebude schopen provést svá rozhodnutí,

protože „islám bude militantní odpovědí na pokračující zločiny

okupace proti palestinskému lidu a svatým místům“.

Shadid věří, že „cílem extremistické okupační vlády je odstranit

palestinskou přítomnost a zničit ji“, ale „sionistická okupace nebude

schopna zlomit vůli a odhodlání palestinského lidu“.

Hamás řekl: „Odboj je připraven reagovat na pokračující okupační

zločiny proti vězňům a palestinskému lidu. Problém vězňů je

všeobjímající a představuje červenou čáru, která nesmí být

https://youtu.be/BdprX-9s3Eg
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překročena.“

Jeden izraelský voják byl zabit, další tři vojáci byli zraněni různého

stupně závažnosti v důsledku výbuchu munice na vojenské základně

ve středním Izraeli. Oznámila to v neděli armádní tisková služba.

"Voják izraelských obranných sil byl zabit a tři další vojáci byli

zraněni při výbuchu munice na vojenské základně v centru země,"

stojí v prohlášení.

Vojenská policie zahájila vyšetřování okolností incidentu, zjištění

předá vojenské prokuraturě, dodala tisková služba.

Watch Video At: https://youtu.be/isRPrG3bjIU

https://youtu.be/isRPrG3bjIU
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Watch Video At: https://youtu.be/W0zhUQgrZQE

Neznámí lidé stříleli v neděli na izraelský autobus na Západním

břehu Jordánu, nikdo nebyl zraněn. Informovala o tom tisková

služba Izraelských obranných sil.

„Střelecký útok na izraelský autobus se právě stal poblíž vesnice

Khalkhul <…>. Ke zranění osob nedošlo, autobus byl poškozen,“

stálo ve zprávě.

Tisková služba dodala, že na místo incidentu byly vyslány armádní

jednotky. Prohledali oblast a našli několik batohů. 

ÍRÁN

Diplomat EU Josep Borrell odsoudil popravu íránsko-britského

občana odsouzeného v Íránu k trestu smrti za špionáž.

Íránská média v sobotu uvedla, že íránské úřady vykonaly rozsudek

smrti nad bývalým náměstkem ministra obrany Alirezou Akbari,

který byl dříve odsouzen k smrti za špionáž pro britské zpravodajské

služby.

https://youtu.be/W0zhUQgrZQE
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"EU co nejdůrazněji odsuzuje popravu íránsko-britského občana

Alirezy Akbariho v Íránu a znovu vyjadřuje svůj nesouhlas s takovým

trestem za jakýchkoli okolností," uvedl Borrell v písemném

prohlášení. Vyzval také íránské úřady, aby se v budoucnu zdržely

provádění poprav a prováděly politiku zaměřenou na odmítnutí

takového trestu.

Poprava bývalého poradce bývalého ministra obrany Islámské

republiky Alirezy Akbariho v Íránu, který měl rovněž britské

občanství, může povzbudit Londýn, aby se připojil k postoji

Washingtonu a odložil brzké obnovení společného komplexního

akčního plánu ( JCPOA) o íránské jaderné dohodě. Nové sankce proti

Íránu nejsou vyloučeny, řekl v neděli v rozhovoru pro TASS Andrej

Kortunov, generální ředitel ruské Rady pro mezinárodní záležitosti

(RIAC).

Expert upozornil na skutečnost, že na pozadí relevantních událostí se

britské ministerstvo zahraničí již rozhodlo odvolat velvyslance

království v Teheránu ke konzultacím a vypracování dalších kroků.

Nejhmatatelnější důsledky mohou být ve sféře procesu vyjednávání o

obnovení JCPOA, což znamená postupné rušení sankcí proti Íránu,

uvedl zdroj.

„A před tímto incidentem nebyly šance na rychlou dohodu o JCPOA

příliš vysoké. A důvodů k tomu bylo mnoho, ale hlavně je určovala

složitost vztahů mezi Islámskou republikou a Spojenými státy. Bylo

to ve Washingtonu, kde byly pochybnosti o účelnosti a včasnosti

obnovení JCPOA, zejména na pozadí protestů, které byly v Íránu v

posledních měsících, poznamenal Kortunov. "Nyní je ale důležité, že

k pozici Spojených států lze přidat i změnu pozice Spojeného

království."

Analytik vysvětlil, že v této otázce Londýn tradičně jednal solidárně s

ostatními evropskými účastníky dohody, tedy s Paříží a Berlínem, a

„do určité míry se dokonce postavil proti Spojeným státům v rámci

této koalice a trval na rychlém obnovení JCPOA." „Nyní, vezmeme-li
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v úvahu nedávné události a na pozadí vyostření vnitropolitické

situace v Íránu, je skutečně možné, že Londýn zaujme pozice blíže

Washingtonu než dříve. To samozřejmě dále odsune vyhlídky na

obnovení JCPOA,“ zdůraznil.

Expert zároveň připustil, že mohou následovat nové sankce proti

Íránu. „Tato praxe již byla vypracována. Mohou existovat

individuální sankce vůči úředníkům, kteří budou považováni za

odpovědné za přijetí takového rozhodnutí, mohou existovat určité

sankce vůči určitým sektorům íránské ekonomiky, především

energetickému sektoru,“ dodal.

Podle Kortunova by nerealistickou, ale nejtvrdší formou reakce

mohly být „pokusy zvýšit britskou přítomnost v Hormuzském

průlivu“, demonstrovat „houževnatost vůči Íránu a solidaritu s

arabskými zeměmi Perského zálivu, které se staví proti Teheránu“.

„V zásadě je množina možných kroků poměrně široká. Nemyslím si

ale, že Británie udělá nějaké radikální změny ve svém současném

postoji, protože tato událost, i když ji lze emocionálně vnímat dost

tvrdě, stále není zásadní změnou íránské politiky nebo íránských

přístupů,“ uzavřel analytik. .

V sobotu IRNA s odvoláním na soudní orgány uvedla, že Akbariho

rozsudek smrti byl vykonán. Bylo oznámeno, že byl shledán vinným

ze špionáže pro Británii a korupce. Sám Akbari zároveň všechna

obvinění popřel a označil je za neopodstatněné, zatímco Londýn

vyzval Teherán, aby ho nepopravoval.

Spojené království může stáhnout svou podporu Společného

komplexního akčního plánu pro íránský jaderný program (JCPOA)

poté, co íránské úřady popravily Alirezu Akbariho, který měl dvojí

občanství Íránu a Spojeného království. Informoval o tom v sobotu

večer list The Sunday Telegraph.
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Podle vysoce postavených zdrojů v britské vládě se postoj království

přezkoumává, protože situace se výrazně změnila oproti roku 2005,

kdy začala jednání s Íránem, jejichž výsledky pak tvořily základ

jaderné dohody. Jak řekl jeden z partnerů publikace, přístupy se

změnily především „v důsledku akcí íránského režimu“.

Poprava Akbariho a několika pouličních demonstrantů v Íránu

zvyšuje napětí mezi Teheránem a západními metropolemi. V reakci

na to Londýn uvalil sankce na tamního generálního prokurátora

Mohammada Jafara Montazeriho, předvolal íránské chargé d'affaires

ve Spojeném království na ministerstvo zahraničí a dočasně odvolal

britského velvyslance z Teheránu ke konzultacím. Jak zdůraznil šéf

ministerstva zahraničí James Cleverley, jeho resort se tím nezastaví a

úřad premiéra poznamenal, že zvažují „všechny možnosti“ dalšího

postupu.

Íránské úřady koupí od Ruska obranné systémy, rakety a vrtulníky.

Agentuře Tansim to řekl Shahriyar Heydari, člen komise pro národní

bezpečnost a zahraniční rozvědku islámského parlamentu. Letoun

objednaný z Ruska by podle něj měl dorazit v březnu 2023. Podle

agentury budou zároveň dodány ruské stíhačky Su-35.

"Dali jsme Rusku příkazy, jako jsou obranné systémy, rakety a

vrtulníky, a většina těchto zbraní brzy vstoupí do země," řekl pan

Heidari.

V září velitel íránského letectva Hamid Vahedi řekl tiskové agentuře

Barna, že na programu je nákup ruských Su-35. Nákup Su-30 z

Ruska se však podle něj neplánoval. Velitel letectva uvedl, že konečné

rozhodnutí o nákupu Su-35 zůstává na velení pozemních sil a

íránského generálního štábu.

V domech 90 000 lidí žijících v provincii Khorasan-Rezavi na

severovýchodě Íránu byl kvůli silným mrazům odpojen přívod plynu,

uvádí Bloomberg s odkazem na guvernéra provincie Yagub-Ali
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Nazariho. Kromě toho byl plyn také vypnut v nejméně čtyřech

dalších severních provinciích země, uvedla agentura.

Předtím byl také odpojen plyn od 16 000 obyvatel města Sebzevar,

uvádí Iran International. Televizní kanál objasňuje, že kvůli

nedostatku plynu byly v několika městech země uzavřeny školy a

univerzity, mnoho vládních organizací a průmyslových podniků bylo

nuceno zkrátit pracovní dobu, čerpací stanice byly uzavřeny.

Odstávka plynu zasáhla města Teherán, Esfahán, Kazvín, Zanjan,

provincie Mazandaran, Khorasan-Rezavi, Golestan (všechny leží v

severní části země).

Dne 13. ledna vyzval šéf íránského ministerstva ropy Javad Oji

občany, aby snížili spotřebu plynu, protože předtím byla prudce

zvýšena - asi 700 milionů metrů krychlových. m za den. Obyvatelé

Íránu zase začali spotřebovávat více plynu na vytápění domů kvůli

poklesu teploty vzduchu pod nulu stupňů.

Tento týden byly v zemi zaznamenány 20stupňové mrazy, uvedla

IRNA s odvoláním na údaje meteorologických stanic. Meteorologické

stanice v Cheharmekhalu a Bakhtiarie a v Esfahánu tedy ukázaly, že

teplota vzduchu dosáhla minus 26,2 stupňů, v Mašhadu - minus 20

stupňů, v Khirmandu a Zahedanu - minus 10 stupňů.

IRÁK

Irácký premiér Mohammed al-Sudani nestanovil harmonogram

stažení amerických vojáků ze země, uvádí Wall Street Journal, který s

ním udělal rozhovor.

„Myslíme si, že potřebujeme zahraniční síly. Likvidace IS bude

nějakou dobu trvat,“ řekl al-Sudani. Zároveň poznamenal, že „bojové

jednotky“ nejsou uvnitř Iráku potřeba. Je třeba poznamenat, že

Washington pomáhá Bagdádu se zpravodajským a vojenským

výcvikem.
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Premiér podle svých slov plánuje příští měsíc vyslat do americké

metropole k jednání delegaci.

Al-Sudani také poznamenal, že Irák by rád navázal se Spojenými

státy stejné vztahy, jaké mají Spojené státy se Saúdskou Arábií a

dalšími zeměmi Perského zálivu.

Irácký parlament 5. ledna 2020 většinou hlasoval pro stažení

zahraničních jednotek a vyslovil se také pro revizi formátu

spolupráce s protiteroristickou koalicí vedenou USA. Tato opatření

byla reakcí na americkou operaci u bagdádského letiště, v jejímž

důsledku v noci na 3. ledna téhož roku íránský generál, velitel

speciální jednotky islámských revolučních gard Qasem Soleimani a

zástupce velitele byli zabiti irácké šíitské milice Abu Mahdi al-

Muhandis. Po těchto událostech předala koalice vedená USA irácké

armádě řadu zařízení, kde dříve sídlila americká armáda, včetně řady

leteckých základen a sídla vojenských poradců koalice.

V roce 2021 šéf amerického centrálního velení (CENTCOM), generál

Kenneth Mackenzie, řekl, že Washington v dohledné době zachová v

Iráku svých 2500 vojáků.

EGYPT

Egypt chce využít příležitostí, které Čína poskytuje. Uvedl to v neděli

egyptský ministr zahraničí Sameh Shukri po jednání v Káhiře se

svým čínským protějškem Qin Ganem.

"Jsme odhodláni rozvíjet egyptsko-čínské vztahy a využívat čínských

schopností," řekl Shukri na tiskové konferenci vysílané místními

televizními kanály.

Čínský ministr zahraničí ze své strany zdůraznil, že Peking má

„strategické vztahy s Káhirou“. V rozhovorech se podle něj hovořilo

mimo jiné o „regionálních otázkách s důrazem na dodržování

principu nezasahování“ do vnitřních záležitostí států.
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Italská ropná a plynárenská společnost Eni oznámila, že u

egyptského pobřeží ve východní části Středozemního moře bylo

nalezeno nové naleziště plynu.

Je to uvedeno na webu společnosti.

Egyptské úřady oznámily, že v Luxoru ve státě France 24 byla

objevena hrobka stará 3500 let. Archeologové se domnívají, že

hrobka může patřit některému z vládců 18. dynastie.

Šéf egyptské památkové služby Mostafa Waziri novinářům řekl, že

nález se nachází na západním břehu řeky Nilu, kde se nachází známá

Údolí královen a králů. „Na základě prvních znaků nalezených uvnitř

hrobky lze předpokládat, že patří do období 18. dynastie,“ dodal

vědec.

Tato dynastie spadá do období tzv. Nové říše a je považována za

jednu z nejúspěšnějších stránek v dějinách starověkého Egypta.

Egyptský archeolog Mohsen Kamel vyhodnotil stav vnitřku hrobky

jako „špatný“. Mohou za to dávné povodně, které naplnily pohřební

komory pískem a smyly ze zdí mnoho nápisů.

Vedoucí britské výzkumné mise Piers Litherland navrhl, že pohřeb

patří manželce faraona nebo princezně z rodiny Thutmose.

KROCAN

Turecký prezident Tayyip Erdogan řekl, že zatímco všichni „napadli

Rusko“, Turecko udržovalo a udržovalo vztahy s ruským vůdcem

Vladimirem Putinem.

„Zatímco všichni útočili na Rusko, my jsme to neudělali. Naopak

jsme udržovali vztahy s panem Putinem stejným způsobem jako

dříve,“ řekl Erdogan na setkání s mládeží v Mugla.

Turecký vůdce zase připomněl návrh ruského vůdce poslat potraviny

zdarma do zemí v nouzi.
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"Putin řekl: "Pojď, pošlu obilí zdarma." Řekli jsme: „Přeměníme to

na mouku a pošleme ji do chudých zemí,“ řekl Erdogan.

Turecký prezident Recep Tayyip Erdogan v neděli potvrdil plány na

bezplatné dodávky ruských zemědělských produktů do chudých zemí

v Africe. Na setkání s mladými lidmi tak bude možné vyvážit

současnou situaci exportem obilí z Ukrajiny, kde africké země, které

je potřebují, tvoří pouze 14 % z celkového objemu exportu.

Erdoganovy výroky cituje TRT.

„Turecko se stalo zemí, díky které se vyřešil problém s vytvořením

obilného koridoru, ale naše mise v tom není dokončena. Naším cílem

je zpracovat ruské obilí, které [ruský prezident Vladimir] Putin

nabídl poslat do chudých zemí, a dodat je potřebným africkým

státům. K dnešnímu dni bylo [podél obilného koridoru] 44 %

zemědělských produktů odesláno do Evropy a 14 % do Afriky.

Odpovíme tak, že situaci vyrovnáme dodávkami do chudých

afrických zemí,“ řekl Erdogan.

Komisař Nejvyšší rady Ukrajiny pro lidská práva Dmitrij Lubinets

uvedl, že Turecko nabízí poskytnutí svého území pro výměny v rámci

humanitárního koridoru mezi Ukrajinou a Ruskou federací, zatímco

Turecko a Rusko samy svůj postoj zatím nevyjádřily. k tomuto

problému.

"V tuto chvíli vypadá myšlenka turecké strany takto: chtějí se stát

prostředníky, chtějí, aby byly využívány jejich komunikační kanály s

Ruskou federací, ... civilisté nebo ranění vojáci, o tom jsme také

diskutovali." jako možnost bychom se mohli (mohli – pozn. red.)

nejprve vrátit z Ruské federace do Turecka, poté se vrátí na území

Ukrajiny,“ řekl ve vysílání United News telethon.

Jak Lubinets zdůraznil, v tuto chvíli jde pouze o myšlenku, kterou

strany projednávají.
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Turecký prezident Recep Tayyip Erdogan v neděli Švédsko varoval

před možností vážného zhoršení bilaterálních vztahů, pokud úřady

severní země nepřijmou protiopatření proti Straně kurdských

pracujících (PKK), která byla v Ankaře prohlášena za teroristickou

organizaci. Takto komentoval čtvrteční shromáždění příznivců PKK

proti němu ve Stockholmu. Výroky tureckého vůdce na setkání s

mladými lidmi cituje  kanál TRT .

„Řekli jsme Švédsku, že aby bylo možné schválit memorandum [o

vstupu do NATO] v našem parlamentu, musí nám vydat asi 130

teroristů. Oni ne. Vidíme akce PKK v ulicích Švédska a upozorňujeme

místní úřady. O zastavení takových akcí se však bohužel nemluví.

Pokud se situace nepodaří dostat pod kontrolu, naše vztahy se

Švédskem se mohou ještě zhoršit,“ řekl Erdogan.

Zároveň dodal, že příznivci PKK volně působí ve Finsku, které rovněž

požádalo o členství v NATO, ve Spojeném království, Německu a

Francii. "Turecko určí svou pozici na základě vývoje událostí,"

varoval Erdogan.

11. ledna se ve Stockholmu sešly stovky příznivců PKK. Předvedli

symboly strany a portréty jejího vůdce Abdullaha Ocalana, dovolili si

urážlivé poznámky o Erdoganovi. Na sloupu před radnicí byla za

nohy zavěšena panenka připomínající Erdogana. Turecké úřady akci

odsoudily. Švédský velvyslanec v Ankaře byl předvolán na turecké

ministerstvo zahraničí, kde byl protestován.

Turecký prezident Recep Tayyip Erdogan otevřel největší knihovnu

Rami v zemi, která se nachází v Istanbulu. Erdogan ve svém projevu

na zahajovacím ceremoniálu řekl, že Knihovna Rami není jen

knihovna, ale je koncipována jako kulturní centrum, kde lze pořádat

mnoho akcí. Poukázal na to, že kasárna Rami, která se nachází v

oblasti Ayub na evropské straně Istanbulu, se těšila významnému

historickému postavení asi 250 let, než byla přeměněna na knihovnu.

https://www.trt.net.tr/


22/42

Watch Video At: https://youtu.be/PRYN49tFOyQ

Podle Evropského středomořského seismologického centra (EMSC)

zasáhlo Turecko zemětřesení o síle 5,2.

Přírodní úkaz byl zaznamenán v 03:36 UTC času (06:36

moskevského času). Epicentrum otřesů se nacházelo 25 kilometrů

jižně od města Elazig. Ohniště leželo v hloubce dvou kilometrů.

Nejsou žádné zprávy o možných obětech nebo škodách.

SAUDSKÁ ARÁBIE

Ruská strana pracuje na dohodách o bezvízovém režimu pro Rusy s

Bahrajnem, Ománem, Saúdskou Arábií a několika dalšími zeměmi. V

rozhovoru pro TASS to uvedl státní tajemník - náměstek ministra

zahraničních věcí Ruské federace Jevgenij Ivanov.

„V současné době se pracuje na přípravě návrhů bezvízových dohod s

Mexikem a Malajsií a také s některými karibskými ostrovními státy

(Bahamské společenství, Barbados, Republika Haiti, Trinidad a

Tobago, Svatá Lucie). Příslušné dohody jsou rovněž vypracovány s

Bahrajnem, Kuvajtem, Ománem, Saúdskou Arábií a Zambií. Kromě

https://youtu.be/PRYN49tFOyQ


23/42

toho se se ZAO Hong Kong (zvláštní administrativní region)

projednává otázka prodloužení doby bezvízového pobytu občanů ze

14 na 30 dnů,“ uvedl náměstek ministra.

Ivanov připomněl, že v současné době mohou občané více než 60

cizích zemí vstoupit na území Ruska na obecné pasy v bezvízovém

režimu.

Soledar a další

15.01.2023 20:06:07    Alexander Dolbysh

2308 0 3

13. ledna 2023 ruské ministerstvo obrany oznámilo, že ruská armáda

nastolila plnou kontrolu nad městem Soledar. Ukrajinští vojáci

utrpěli první porážku v roce 2023. Nedá se však říci, že by obsazení

Soledaru zatím vážně ovlivnilo strategickou situaci na frontě.

https://anna-news.info/2023/01/15/
https://anna-news.info/author/alexdol1993/
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V oblasti Soledar pálí samohybná houfnice 2S5 skupiny Wagner.

Foto: Alexander Vasiliev a Stepan Yatsko

Боевые действия в районе Соледара и соседнего Артемовска

начались во второй половине лета 2022 года, после

освобождения Лисичанска и Северодонецка от ВСУ. Российская

армия, продвигаясь на запад от данных населенных пунктов

планировала на плечах отходящих и потрепанных украинских

войск занять северные территории ДНР, попытавшись заодно

окружить в районе Славянска обороняющиеся силы ВСУ. Успеху

данных действий способствовало наступление армии ВС РФ из

плацдарма южнее Изюма. К тому моменту российские войска

контролировали Красный Лиман, и вели бои севернее

Славянска.
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Боец группы «Вагнер» и БМП-3 в районе Соледара. Фото:

RIAFAN

Однако для решения этой стратегической задачи армии России

не хватило сил. Войска российской армии в районе Изюма

понесли значительные потери и к концу лета уже вели

позиционные бои. Части РФ, наступавшие от Лисичанска, также

потрепанные прошедшими сражениями не были готовы развить

новое успешное наступление. В свою очередь украинская армия

сохранила боеспособность и отошла на заранее подготовленные

оборонительные рубежи у Соледара и Артемовска, прорвать

которые сходу не получилось.



26/42

Т-72М1 ВСУ в районе Артемовска

6 сентября 2022 года ВСУ начали масштабное наступление под

Балаклеей, которое вскоре привело к угрозе окружения частей

российской армии у Изюма и вынудило войска России на этом

участке начать отступление сначала за реку Оскол к Красному

Лиману, а позже к Кременной и Сватово. Изюмский плацдарм

был ликвидирован. С этого момента угроза окружения ВСУ у

Славянска окончательно отпала.
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Линия фронта 6 сентября 2022 года. Карта канала Rybar

В это же время войска российской армии, наступавшие на

Соледар, уже сумели выйти к восточным окраинам города и

завязать тяжелые бои за территорию завода KNAUF и близ

лежавшие к нему улицы. Фактически создалась патовая

ситуация, когда старый план с возможностью окружения ВСУ у

Славянска полностью сорвался, но в свою очередь войска

российской армии смогли занять ряд ценных позиций у

Соледара, оставлять которые никому не хотелось. В итоге

сражение за город продолжилось. В свою очередь, на случай

если ВСУ удастся оттеснить российские войска от города, у

Лисичанска для подстраховки была построена новая

оборонительная линия.
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Российские войска заходят на территорию завода KNAUF

Всю осень под Артемовском и Соледаром шли тяжелые

позиционные бои. ВСУ, не желая отдавать эти населенные

пункты перебрасывали сюда новые резервы. Так, после

окончания битвы за Балаклею и Красный Лиман ряд

украинских частей были переброшены на усиление гарнизона

Соледара и Артемовска, позже сюда прибыли и некоторые

подразделения с херсонского направления, после оставления

российскими войсками Херсона. Тем самым уже осенью

позиционная мясорубка у Артемовска и Соледара серьезно

сковала украинские резервы, не дав развить им успех ни под

Сватово, ни на других направлениях.
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Подразделения 93-й бригады ВСУ, переброшенные под

Артемовск
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Бои за Соледар и Артёмовск принято считать аналогией

сражения у Вердена, однако более подходящее сравнение

напрашивается в аналогии боев за Ржев в 1942 году. Тогда части

Красной Армии, несмотря на многочисленные наступления на

Ржевский выступ, не могли прорвать здесь оборону противника.

В свою очередь Вермахт для удержания своих позиций

постоянно вводил в бой свежие силы. Битва за Ржев хоть и

принесла Красной Армии серьезные потери, однако сорвала ряд

готовящихся наступательных операций немецкой армии, и

серьезно сковала их резервы. Именно такой подход выполняли

российские части под Соледаром осенью 2022 года.
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Последствия боев у Соледара

Форма и одежда убитых и раненых солдат ВСУ в Артемовске
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К декабрю 2022 года украинская армия была уже серьезно

ослаблена на этом направлении, и что самое главное потеряла

ряд ключевых позиций у Соледара, что привело к ухудшению

оперативной обстановки для ВСУ в этом районе.

Т-90М «Прорыв» под Соледаром. Фото: Денис Кулага

В начале января 2023 года силы группы «Вагнера» при

поддержке частей ВДВ и ряда других подразделений российских

войск приступили к решительному штурму Соледара. Начался

охват города с севера и юга, а также обстрел дорог по которым

шло снабжение украинского гарнизона. Это привело к коллапсу

обороны и грозило ВСУ окружением внутри городской черты.

Командование украинской армии было вынуждено отдать

приказ войскам на отход из Соледара, по еще оставшейся под

контролем западной дороге. К сожалению, основная часть ВСУ

избежала окружения и отошла на заранее подготовленные

позиции на высотах западнее города. Лишь небольшие группы

украинских военных были уничтожены при неудачных

попытках прорваться из наполовину окружённого города.

https://anna-news.info/bojtsy-chvk-vagnera-vedut-boi-v-tsentre-soledara/
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Солдаты ВСУ в районе Артемовска

На факт отсутствия тяжелых городских боев указали как ряд

военных корреспондентов, посетивших впоследствии

освобожденный город, так и по большей части уцелевшие

здания, в которых ВСУ практически не пыталось организовать

оборону в центре Солдера. Помимо этого, вместе с украинскими

войсками была эвакуирована и основная матчасть, склады с

боеприпасами, тяжелое вооружение и техника. В самом городе

осталось небольшое количество разбитых боевых машин ВСУ.

https://anna-news.info/pervaya-pobeda-rossijskih-bojtsov-v-2023-godu-soledar-osvobozhden-ot-ukrainskih-okkupantov/
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Уничтоженная БМП-2 ВСУ в районе Соледара. Фото: Народные

новости

К сожалению, ни о каких тысячах убитых украинских солдат в

ходе прошедшего штурма Соледара и сотнях единиц

уничтоженной и захваченной военной техники не может идти и

речи. Подобные потери у ВСУ могут быть если суммарно

оценивать битву за данный населенный пункт от лета 2022 года

до января 2023 года.
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РСЗО «Ураган» группы «Вагнер» ведет огонь в районе Соледара.

Фото: Александр Васильев и Степан Яцко

В то же время если успешный штурм Соледара сыграл пока не

слишком ощутимую роль в военном плане, он стал серьезным

успехом на совсем другом поле. Так, после поражений осенью

2022 года моральный дух как российской армии, так и общества

был ослаблен. У украинской стороны, наоборот, появилось

чувство возможности победить в конфликте и выйти к границам

1991 года. Захват Соледара стал серьезной медийной неудачей

пропаганды Киева, которая до этого выстраивала свой фокус

вокруг «несокрушимой обороны ВСУ» и невозможности

российской армии достичь каких-либо новых военных успехов.

Это привело к тому, что украинским СМИ пришлось активно

врать о положении дел в Соледаре. Даже когда в освобожденный

город прибыло большое количество российских военных

корреспондентов и были продемонстрированы кадры

отсутствия частей ВСУ в городе киевская пропаганда

продолжала рассказывать про тяжелые бои в данном

населенном пункте, который продолжал, по их словам, прочно
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удерживаться подразделениями армии Украины. Впоследствии

данную ложь начали опровергать даже иностранные

журналисты, побывавшие на позициях украинской армии за

Соледаром.

Солдаты ВСУ в Артемовске

В свою очередь для российской армии и общества данная

небольшая победа серьезно подняла моральный дух,

продемонстрировав что украинские части, даже на хорошо

подготовленных позициях, с иностранной поддержкой и

вооружением можно бить, даже ограниченными силами.

Однако победа под Соледаром взывает и вопрос «А что же будет

за ним?».
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Бои под Соледаром после освобождения города. Карта канала

RVvoenkory

Несмотря на неудачи украинская армия на данном участке

фронта сохраняет боеспособность. Более того части ВСУ активно

укрепляются на высотах западнее города и данные позиции с

новыми тяжелыми боями придется также отбивать. В свою

очередь падение Соледара пока не привело к захвату

российскими частями соседнего Артемовска, полностью

прервать снабжение его гарнизона пока также не удалось. Стоит

отметить, что у украинских войск пока остается достаточно

резервов, в том числе танковых и механизированных для

затыкания дыр в обороне, более того многие ударные части

находятся в тылу и готовятся к будущим тяжелым боям 2023

года.
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Украинские резервы, перебрасываемые под Соледар

Несомненно, основной задачей российской армии на данном

этапе является окончательное уничтожение обороны ВСУ у

Артемовска и Северска, а также отодвигание линии фронта

подальше от данных городов. Однако и эта задача не выглядит

простой из-за наличия серьезных укреплений украинской
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армии, в том числе на ряде важных высот вокруг данных

населенных пунктов. Не способствует быстрому успеху и погода.

Стоявшие в первые недели января морозы сменились резким

потеплением, что вызвало таяние снегов и раскисание почвы,

это серьезно сковывает маневр наступающих частей, так как

даже гусеничная техника зачастую остается беспомощной перед

глубокой грязью на данном участке фронта.
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Танки ВСУ, пытающиеся преодолеть поле

0:00
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Т-80БВ на в зоне СВО. Канал Ugolok Sitha

Тем самым части российской армии скорее всего будут

придерживаться той же тактики медленного выдавливания сил

украинской армии со своих позиций за счет огневой мощи и
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штурмовых отрядов, вынуждая военные части Украины

постепенно откатываться от Соледара и Артемовска.

Стремительных прорывов и боев на окружение из-за большой

плотности  оборонительных рубежей ожидать здесь точно не

следует. Но даже с решением этих задач впоследствии

наступление российской армии упрется в новую линию обороны

ВСУ, выстроенную у Славянска, Краматорска, Дружковки,

Константиновки и Дзержинска. Для минимизации потерь ее

штурм придется решать на совсем другом уровне, с

привлечением большего количества сил. Вполне возможно, что

после освобождения Артемовска и Северска наступление на

данном участке фронта будет окончено, в то время как фокус

боевых действий сместится на совсем другие зоны линий

боевого соприкосновения.

V tuto chvíli se ruskému velení podařilo vyhrát kolo za vojenskou

iniciativu a jak efektivně toho využije, ukáže budoucnost.  

 

 


